
 
 
 

Protokół Nr 32/2010 
z posiedzenia XXXII Sesji Rady Gminy Obryte 

z dnia 16 lipca 2010 roku 
 
 

Rozpoczęcie posiedzenia – godz. 10.05 
 
 
 
Porządek obrad: 
 
 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Wprowadzenie zmian do  porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym ocena przygotowania i zaawansowania 

realizacji inwestycji na terenie gminy. 
7. Ocena stanu porządku publicznego i bezpieczeństwa publicznego. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 

odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 

budżetu za I półrocze danego roku budżetowego wraz z informacją o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej. 

10. Zmiana Uchwały Nr XXV/170/2009 Rady Gminy Obryte z dnia 27 sierpnia 2009 r. w 
sprawie emisji obligacji Gminy Obryte oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Obryte na rok 2010. 
12. Uchylenie Uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Obrytem do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad. 

 
 
 
Ad. 1. Otwarcia posiedzenia XXXII Sesji Rady Gminy dokonał Pan Sławomir Podpora – 
Przewodniczący Rady Gminy. Powitał wszystkich obecnych na posiedzeniu. 
 
Ad.2. Pan Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad. Na stan 15 radnych obecnych jest 15. 
Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.3. Wprowadzenie zmian do porządku obrad. 
 
P. Przew. zapytał, czy są jakieś propozycje zmian w porządku obrad. 
P. Przew. RG udzielił głosu następującym osobom: 
P. Wójt – chciałem dodać 3 punkty do porządku obrad dzisiejszego posiedzenia sesji. Jeden punkt 
dotyczący oświaty – to było omawiane na posiedzeniach Komisji, jeden dotyczący opieki 
społecznej  i zmiana punktu 10, tj.  Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Obryte oraz 
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zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
P. Przew.RG – czyli dochodzą następujące punkty : Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę            
w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą „Gminny Zespół Ekonomiczno-
Administracyjny Szkół i Przedszkoli w Obrytem”-  to wprowadzimy po pkt 12 jako 12 a,  
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Obrytem -  to wprowadzimy jako  12b. Pkt 10 porządku zmieni tylko brzmienie. 
 
Za przyjęciem porządku obrad z w/w zmianami głosowało 15 radnych. 
Porządek obrad został przyjęty. 
 
Ad.4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Sesji. 
 
P. Przew. – protokół z poprzedniego posiedzenia sesji był wyłożony do wglądu. Nie wniesiono 
żadnych uwag. 
Za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia sesji głosowało 14 radnych,  1 radny 
wstrzymał się od głosu. 
 
P. Przew. – przedstawiciele Społecznego Instytutu Ekonomicznego prosili nas, by 20 minut 
przeznaczyć na prezentację strategii rozwoju obszaru gmin w ramach projektu „Wzorcowa sieć 
ekoturystyczną między Bugiem a Narwią”. 
 
Następnie przedstawiciele Społecznego Instytutu Ekologicznego przedstawili najważniejsze cele i 
założenia Strategii rozwoju obszaru „Między Bugiem a Narwią” jako zrównoważonego celu 
podróży. Cała strategia stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom : 
P. Chmiel – (do Pana Przewodniczącego) kiedy będzie budowana w Zambskach oczyszczalnia 
ścieków. Czy Przewodniczący wie ile kosztuje dokumentacja na kanalizację. Po co kupiliście 
działkę na Starych Zambskach za 15.000 zł, jeżeli jej nie będzie. 
P. Przew.RG – To nie jest pytanie do mnie, tylko do Wójta. Działka jest kupiona pod oczyszczalnię 
ścieków. 
P. Chmiel – po co jest kupiona jak nie wiecie, kiedy będziecie ją robić. Kiedy będą pieniądze na 
oczyszczalnię ścieków. Kupiliście działkę, zmarnowaliście pieniądze, a tu bierzecie kredyt. Przez 
cztery lata Przewodniczący nie zainteresował się kanalizacją i nic nie wie, ale pisma odwoławcze to 
pisał. 
P. Przew. RG– jak by Radny tak się nie upierał, żeby zarobić na tym wszystkim, to kanalizacja 
może by już dawno była. Chciał radny działkę swojego brata sprzedać 
P. Chmiel – a co ja miałem do tego. Za  działkę, którą chciał sprzedać brat, za metr kwadratowy 
wychodziło 3,70 zł. A wy za ile kupiliście działkę. 
P. Wójt – trzeba wyliczyć. 
P. Dyga – 40 arów było za 18.000 zł. To ok. 4,50 zł wyszło za metr kwadratowy. 
P. Chmiel – to kto chciał taniej sprzedać. 
P. Przew.RG– ale to była działka kontrowersyjna. Był sprzeciw kościoła i społeczeństwa. 
P. Chmiel – na głosowaniu mieszkańców wsi tylko 7 osób się sprzeciwiło, chyba 1 osoba  się 
wstrzymała, a 49 osób było za tą lokalizacją. Widzę, że Przewodniczącemu nie zależy, żeby 
kanalizacja była. Bo ja nie widzę środków w najbliższych 5-10 latach, żeby tą kanalizację robić. A 
po co zaplanowaliście 7.000 zł na dokumentację, jak to nie będzie robione. 
P. Przew.RG - skąd to założenie, że nie będzie robione. 
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P. Chmiel – to po co obligujecie pieniądze. 
P. Przew.RG – przecież trzeba podjąć pewne czynności, żeby inwestycje były realizowane. 
P. Chmiel – 5.000.000 zł idzie teraz z obligacji. 
P. Przew.RG – to że ja nie interesowałem się kanalizacją, to jest zwykłe pomówienie. Panie Wójcie, 
proszę powiedzieć ile razy upominałem się o kanalizację.  
P. Chmiel – ja nie słyszałem na sesjach, żeby pan Przewodniczący coś wspominał o kanalizacji. 
Najpierw to nas próbowaliście wyeliminować, że działka brata, że brat zarobi. A teraz ci ludzie, 
którzy będą stawiać domy, to się pytają, kiedy będzie kanalizacja, bo zapłacą 3-4 tyś. dzięki m.in. 
Przewodniczącemu Rady Gminy.  Była możliwość kupienia działki od brata, to się przenieśliście, 
kupiliście działkę droższą i dalej. Teraz trzeba będzie dalej ciągnąć rury i później całe życie płacić 
za prąd, który musi tłoczyć ścieki wyżej. To jest taka nasza oszczędność. Jak gdyby działanie 
wbrew gminie i finansów gminy. Tą działkę należy się sprzedać i kupić gdzieś indziej, ale 
sprzedajcie za tyle co kupiliście. Druga sprawa, to czy w Zambskach dla dzieci zabroniona jest gra 
w piłkę na boisku szkolnym.  
P. Wójt – nic nie słyszałem na ten temat. 
P. Chmiel – sprzedany został budynek szkolny i jest w tej chwili taka sytuacja, że dzieciom zabrania 
się tam grać w piłkę. Słyszą niepożądane słowa, piłkę się im zabiera. Ja wnoszę, żeby Wójt w trybie 
natychmiastowym, założył piłkochwyty i odgrodził te dwa sąsiadujące budynki, , bo dzieci 
zaczynają grać w piłkę na drodze. Niech się stanie komuś krzywda, to ludzie przyjdą tutaj.  
P. Wójt – na boisku się im zabrania grać w piłkę. 
P. Chmiel – tak , na boisku. Przychodzi pan z siekierą i krzyczy, żeby tu nie grali, bo to jest jego. 
P. Wójt – dlaczego na gminnym  boisku sportowym nie grają. 
P. Chmiel – bo o to boisko trzeba dbać i kosić trawę. Boisko szkolne ma 30 metrów i jak tam 
pójdzie 8 małych dzieci to jest dla nich boisko, a nie boisko sportowe, które ma 120 metrów. Jest 
przy szkole boisko, gdzie jest ogrodzone i jest bezpiecznie. Poza tym w tamtym roku sprzedaliśmy 
Dom Nauczyciela i za te pieniądze miał być pobudowany chodnik przez wieś, m.in. dla dzieci, 
które mają bezpiecznie dotrzeć do szkoły. Wójt powiedział, że będzie robione  centrum wsi, a 
okazuje się, że centrum wsi w tym roku nie będzie robione. Tak jak Bartodzieje zrobiły sobie ze 
środków ze sprzedaży szkoły oświetlenie uliczne, tak ja wnoszę, żeby zrobić chodnik przez wieś. 
P. Wójt – robimy drogę Zambski Kościelne - Tocznabiel. Też te  środki musimy mieć na tą drogę. 
P. Chmiel – z kredytów robimy, nie ze środków własnych. 
P. Pudlis – ja prosiłem o wyjaśnienie sprawy cen świadectw za świnie. Miał być lekarz z Pułtuska i 
nie ma. Druga sprawa to jest problem z dzikami. Wiem, że gmina nic w tym kierunku nie może 
zrobić, ale nie ma gospodarza, któremu by te dziki nie zrobiły szkody. Ja wnoszę by gmina 
wystąpiła o zwiększenie odstrzałów przez koła łowieckie, trzeba zająć się tą sprawę 
P. Chmiel – mówił Przewodniczący, że ja chciałem zarobić na kanalizacji. W jaki sposób, czy to ja 
mam tą działkę. 
P. Przew.RG – brat ma. Ale cała ta promocja była przez Pana robiona, nie przez brata. To jest 
zwykłe pomówienie mnie.. 
P. Chmiel – jakie ja pieniądze miałem na tym zarobić. 
P. Przew.RG – działka była kontrowersyjna. Jakby była dobra lokalizacja, to Samorządowe 
Kolegium Odwoławcze  by nie uchyliło decyzji. 
P. Chmiel – kto wyznaczył miejsce pod oczyszczalnię. Ja czy gmina wyznaczała. 
P. Dyga – wyznaczył projektant  w pierwszej wersji. Później została wyznaczona druga lokalizacja, 
bo były odwołania. 
P. Rutkowski A. – proszę prowadzić sesję zgodnie z porządkiem obrad. 
 
 
Ad.6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy, w tym ocena przygotowania i 
zaawansowania realizacji inwestycji na terenie gminy. 
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P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom : 
P. Wójt – najważniejsza inwestycja, według mnie, remont hydrofornii w Cyganach – zostały 
podzielone pieniądze, 7 czerwca podpisaliśmy umowę na dofinansowanie z PROW. W tym samym 
dniu podpisaliśmy też umowę z FOGR-u na dofinansowanie drogi żwirowej w Bartodziejach na 
kwotę 35.000 zł.  
18 czerwca podpisałem akt notarialny na sprzedaż działki w Sokołowie na kwotę 12.000 zł.  
28-29 czerwca z Panią Skarbnik odbyliśmy szkolenie w hotelu Mazuria organizowanym przez 
Regionalną Izbę Obrachunkową. Kolejne szkolenie planowane jest na przełom września i 
października. 
1 lipca podpisaliśmy aneks do umowy dotyczący terminu złożenia wniosku o płatności na 
hydrofornię w Cyganach.  
8 lipca podpisaliśmy aneks do umowy o zwiększenie dofinansowania z PPWOW na kwotę 
20.800zł.  
W okresie miedzy Sesjami zająłem się sprawami związanymi z naprawą dróg lokalnych i 
przepustów pod drogami.  
Teraz czas na podsumowanie działań, jakie zostały wykonane w I półroczu,  jak też na 
przypomnienie, co jeszcze nam zostało do wykonania w tym roku. Została dokończona i rozliczona 
droga we wsi Gródek Rządowy, realizowana przez firmę Drogi i Mosty z Kacic. Została 
dokończona i rozliczona droga relacji Sokołowo Włościańskie-Sokołowo Parcele realizowana przez 
firmę Polhild z Kobyłki. W trakcie realizacji jest inwestycja realizowana ze środków PROW, tzw. 
„Centrum wsi Sokołowo Włościańskie”. Termin ukończenia prac według umowy to 31 lipiec 2010r. 
Został rozstrzygnięty przetarg na budowę drogi żwirowej we wsi Bartodzieje na kwotę 83.000 zł. 
Wykonawcą został Pan Godlewski z Porządzia. Został też rozstrzygnięty przetarg na generalny 
remont hydroforni w Cyganach na kwotę 1.092.000 zł. Wygrała firma z okolic Poznania. 
Kończymy też przygotowanie dokumentacji na budowę drogi asfaltowej relacji Zambski Kościelne-
Tocznabiel. Równocześnie przygotowywana jest dokumentacja na budowę drogi Psary Nowiny-
Psary, brakuje nam tylko dokumentu od Dyrektora Lasów Państwowych, ale to nie przeszkadza w 
przygotowaniu projektu. 
P. Chmiel – nawiązując do poprzedniego, czy ja przeszkadzałem w budowie kanalizacji. 
P. Przew.RG – to nie dotyczy tego tematu. 
P. Chmiel – teraz wstydzisz się i kłamiesz. 
P. Przew.RG – proszę mnie tu nie oskarżać o kłamstwa. 
P. Chmiel – kłamiesz, że ja przeszkadzałem w budowie kanalizacji. 
P. Przew.RG – ja nie powiedziałem, że przeszkadzałeś. Panie Tadeuszu proszę powiedzieć, dlaczego 
działka z rodziny radnego została odrzucona. 
P. Chmiel – Panie Wójcie proszę powiedzieć czy przeszkadzałem w budowie kanalizacji. Czy 
chociaż raz przyszedłem składać odwołanie. 
P. Przew. RG– proszę mi udowodnić, że kłamałem. Żądam przeprosin. 
P. Borczyński M. – jest jakiś porządek dzisiaj czy nie. 
P. Przew.RG – trzeba przychodzić na komisje, nie tylko  na sesje. 
P. Chmiel – 4 lata miałeś władzę i nic nie zrobiłeś. 
P. Przew.RG – za mojej kadencji zostało więcej zrobione, jak za twojej. 
P. Chmiel – zrobiłeś, ale długów. 
 
Ad.7. Ocena stanu porządku publicznego i bezpieczeństwa publicznego. 
 
P.Przew.RG – udzielił głosu następującym osobom : 
 
P. Rogólski – obecnie na Posterunku Policji w Zatorach zatrudniony jest jeden kierownik i dwóch 
pracowników. Policjanci są wspierani przez Komendę Powiatową w Pułtusku. Na terenie gminy 
Obryte panuje przeważnie zagrożenie przestępczością pospolitą, która jest uciążliwa dla 
mieszkańców. Najczęstszym przypadkiem występującym w 2009 r. były włamania do domków 
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letniskowych i budynków, w sumie 27 razy, do kradzieży mienia doszło 23 razy. W okresie od 1 
stycznia 2009r. do 31 grudnia 2009r. zatrzymano 66 nietrzeźwych kierowców, przeprowadzono 178 
postępowań, zakończono 196 postępowań, stwierdzono 152 czyny karalne, wykrywalność wyniosła 
68,4%. Dokonano też 11 odmów wszczęcia dochodzeń i umorzono 26 postępowań. W rozbiciu na 
niektóre poszczególne czyny stwierdzono niżej wymienione zdarzenia przestępcze: włamanie z 
kradzieżą-7, kradzież rzeczy-11, kierowanie w stanie nietrzeźwości-30, bójki i pobicia-1 oraz 
znęcanie się nad członkami rodziny-3 zdarzenia. W wymienionym okresie policjanci pełniący 
służbę ukarali sprawców przestepstw-6, skierowali wniosków o ukaranie-38, ukarali mandatami 
karnymi-107,w tym drogowymi-99,  przeprowadzili interwencji-410, zatrzymali prawojazdy-16, 
zatrzymali dowody rejestracyjne-27, sporządzili łącznie wywiadów-155. Jednostka policyjna w 
Zatorach w 2010r, będzie dążyła do zapewnienia wysokiego poczucia bezpieczeństwa, ograniczenia 
przestępczości i poprawy efektywności podejmowanych działań. 
P. Musiński-Komendant  Powiatowy PSP w Pułtusku – poczucie bezpieczeństwa należy do 
pierwotnych potrzeb człowieka. Bez bezpieczeństwa człowiek nie potrafi normalnie funkcjonować. 
Na terenie powiatu pułtuskiego średnio zdarza się od 700 do 800 zdarzeń, w których interweniuje 
straż pożarna. W powiecie działa obecnie 60 OSP, 1 Komenda Powiatowa z jednostką ratowniczo-
gaśniczą, 53 etaty w Komendzie Powiatowej, 51 funkcjonariuszy i  2 pracowników cywilnych. 
Jednostki OSP skupiają ok. 2000 członków., z czego na terenie Gminy Obryte funkcjonuje 10 
jednostek OSP. Na terenie Gminy Obryte działają  dwie  jednostki – OSP Obryte, która jest 
włączona do Krajowego Systemu Ratowniczo-Gasniczego i funkcjonuje w tak zwanym obwodzie 
operacyjnym, czego dowodem jest udział tej jednostki w akcji przeciwpowodziowej na terenie 
kraju  oraz OSP w Zambskach, nie włączona na razie do KSRG, chociaż chęć przystąpienia zarząd 
jednostki wyraził. My już złożyliśmy wniosek do odpowiednich władz, jednak ze względu na braki 
sprzętowe, które są w tej chwili wymagane, jednostka nie została włączona do KSRG.. Udział w 
KSRG wiąże się z prestiżem, a także z dofinansowaniem jednostki bezpośrednio z budżetu 
państwa. Chciałbym pokrótce omówić, jak przedstawia się sytuacja. W I półroczu 2010r. na terenie 
powiatu miało miejsce 373 zdarzeń, podczas których interweniowały jednostki straży pożarowej, 68 
pożarów, 317 miejscowych zagrożeń, 10 alarmów fałszywych. Niestety 8 osób zginęło, a 19 
doznało obrażeń. Straty spowodowane tymi zdarzeniami wyniosły nas niespełna 1.5mln zł., ale 
oszacowaliśmy, że uratowaliśmy mienie przeszło 9mln zł. Jeśli chodzi o samą Gminę Obryte, to w I 
półroczu 2009 r. było 9 zdarzeń, w tym roku aż 16 . Jeśli chodzi o straty spowodowane w ubiegłym 
roku w I półroczu 31.000 zł, w tym roku 83.200 zł. W ubiegłym roku w akcjach ratunkowych 
uczestniczyło 9 jednostek zawodowej straży pożarnej i  7 jednostek ochotniczej straży pożarnej, w 
tym roku natomiast 12 jednostek zawodowej straży pożarnej i 31 jednostek ochotniczej straży 
pożarnej. Co do uratowanego mienia w tym roku, to oszacowaliśmy na kwotę prawie 1.500.000 zł. 
Na terenie Gminy Obryte w I połowie 2009r. zginęła 1 osoba, 3 zostały ranne, natomiast w tym 
roku nie było żadnej ofiary śmiertelnej, a 4 osoby doznały obrażeń. Chce poinformować, że 
Komenda uczestniczy w programie unijnym na 4.000.000 zł., mam nadzieję, że jeszcze przed 
wyborami podpiszemy umowę z Mazowiecką Jednostką Wdrażania Programów Unijnych, i ten 
program ruszy. Chcemy tez zrealizować szkolenie płetwonurków i stworzyć profesjonalna brygadę 
ratownictwa wodnego, ponieważ znajdujemy się w obrębie rzeki Narew i mamy dużo przypadków 
zdarzeń na wodzie. W tym zakresie podejmujemy działania, żeby pozyskać środki na to szkolenie. 
Trzecim projektem jest zakup sprzętu składkowego, tzn. z różnych źródeł. Kupiliśmy już parę 
pojazdów, w tym roku też taki projekt realizujemy. 
Cała informacja stanowi załącznik do protokołu.  
P. Pudlis – zaniepokoiły mnie słowa P. Smyka, żeby zostawić straże w Obrytem i w Zambskach, a 
resztę zlikwidować. Nie wolno niszczyć straży. To nie jest mundur ani samochód, to są ludzie i 
organizacja. 
P. Smyk – czegoś takiego nie było i po co kłamiesz. 
P. Pudlis – w kościele tak powiedziałeś. Nie dopuszczę do tego, żeby jakaś straż została 
zlikwidowana w naszej gminie.  
P. Smyk – jeśli chodzi o to, co kolega tu powiedział, to jest kłamstwo i oszustwo. Chodziło o to, 
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żeby wycofać te straże, nie podawać ich do Pułtuska. Niech one istnieją w gminie, nikt ich nie 
będzie likwidował, ale nie podawać ich jako jednostki pełnoprężnej do powiatu. Bo tylko psują nam 
wyniki kontroli. One są i zawsze będą. My ich nie zakładaliśmy i my nie będziemy usuwać, ale jak 
można podać do powiatu taką straż, gdzie żadnego sprzętu nie ma. 
P. Wójt – te straże psują nam statystyki. 
P. Pudlis – Panie Leszku w kościele jasno powiedziałeś, żeby zostawić Zambski i Obryte. 
P. Smyk – ale w systemie krajowym. 
P. Pudlis – nie wiem o co Ci chodziło. 
P. Musiński – sprawę funkcjonowania Ochotniczej Straży Pożarnej reguluje ustawa o 
stowarzyszeniach. My z punktu widzenia samorządu gminnego, jak i powiatowego, niewiele mamy 
do powiedzenia, co do likwidacji jednostek. Jednostka jest samodzielna, ma osobowość prawną. 
Oczywiście warunkiem jest, żeby była zarejestrowana w Krajowym Rejestrze Sądowym. Ze swego 
doświadczenia wiem, że jednostki które były kiedyś słabiutkie, teraz są jednymi z najlepszych. 
Mogę jako przykład podać straż w Zambskach, swego czasu była to słaba jednostka, teraz jest 
przyzwoita, porządna, dysponuje niezłym sprzętem, do tego bardzo się angażuje, nawet kobiety się 
zaangażowały. W ubiegłym roku 25 strażaków z OSP Zambski przeszkoliliśmy na I etapie. W tym 
roku zorganizujemy II etap szkolenia i 25 druhów będzie w pełni wyszkolonymi strażakami. Do 
tego paru strażaków już jest przeszkolonych w zakresie ratownictwa medycznego, dysponują 
pewnym sprzętem i mamy prawo od nich oczekiwać, że być może, jeśli łaskawie spojrzycie na tą 
jednostkę i uznacie, że warto zainwestować w wyposażenie tej jednostki w sprzęt ochrony dróg 
oddechowych i te, które wymagane są przepisami, żeby włączyć ją do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego, to ta jednostka ma szansę wejść do KSRG i będzie wspomagana z budżetu 
państwa. W bezpieczeństwo opłaca się inwestować. Chciałem też zwrócić uwagę, że powinniście 
podjąć uchwałę o ryczałcie dla strażaków. Bo chociaż 0,50 zł za godzinę, ale ten ryczałt powinien 
być ustalony.  
P. Smyk – u nas było od lat to planowane. Pieniądze były wydawane na mundury, węże, a nie było 
porządnego samochodu. Nasz samochód nieraz stał, bo zabrakło paliwa, popsuł się, do pożaru nie 
dojechał, w Zambskach to samo. Więc w końcu ustaliliśmy, żeby zrobić dwie straże, ale żeby nie 
było wstydu, żeby wyjechały do pożaru i te jednostki finansować, nie dawać na wszystkie po 
trochu. I dzisiaj mamy dwa samochody w Obrytem i dwa w Zambskach, i są pełnosprawne. A ta 
reszta straży, to ich nikt nie zlikwiduje. Tylko chcemy skupić się na dwóch strażach, które są przy 
pożarze i udzielają pomocy. 
P. Pudlis – właśnie, ile wzięły straże oprócz Zambsk i Obrytego w zeszłym roku środków. Złotówki 
nie wzięły. Nie należy zostawiać tylko te dwie, a o reszcie zapomnieć, bo tamte też są potrzebne.  
 
Godz. 11.17- Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5-minutową przerwę w obradach . 
Godz. 11.26 – Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady Sesji rady Gminy. 
 
Ad.8. Podjecie uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny. 
 
P. Przew. RG – ten temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy. Proszę 
Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie.  
P. Łach – Komisja Oświaty była za przedstawioną uchwałą. 
P. Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem uchwały.  
P. Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tej uchwały. 
P. Książak – Komisja Rewizyjna była za podjęciem uchwały. 
 
P. Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych  (100% obecnych) 
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Uchwała Nr XXXII/201/2010 w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny została podjęta. 
 
Ad.9. Podjecie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu za I półrocze danego roku budżetowego wraz z informacją o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. 
 
P. Przew. RG – ten temat był również omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy. Proszę 
Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie.  
P. Łach – Komisja Oświaty była za przedstawioną uchwałą. 
P. Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem uchwały.  
P. Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tej uchwały. 
P. Książak – Komisja Rewizyjna była za podjęciem uchwały. 
 
P. Przew. RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 osoba wstrzymała się od głosu.  
 
Uchwała Nr XXXII/202/2010 w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu za I półrocze danego roku budżetowego wraz z informacją o kształtowaniu się 
wieloletniej prognozy finansowej została podjęta.  
 
Ad.10. Podjecie uchwały w sprawie emisji obligacji Gminy Obryte oraz zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu.  
 
Przew.RG – projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach wszystkich komisji Rady Gminy. 
Proszę Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w w/w sprawie. 
P.Łach – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja była za przyjęciem uchwały. 
P.Pudlis – Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej – komisja była za przyjęciem tej 
uchwały, ale nie jednogłośnie. 
P.Jarosik – Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa - komisja była za przyjęciem uchwały. 
P.Książak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – komisja była za przyjęciem uchwały. 
 
P.Przew. RG zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania dotyczące tej uchwały i udzielił głosu 
następującym osobom: 
P.Chmiel – w ubiegłym roku było wzięte obligacji za kwotę 3,5 mln zł i teraz bierzemy za 1,5 mln 
zł, więc to będzie już 5 mln zł. Spłata będzie do 2018 roku , ale spłacać ten dług będą następne 
Rady. Dlaczego nie możemy realizować inwestycji za własne środki, tylko musimy  wszystko robić 
za kredyt. Następna Rada jak przyjdzie, to tylko będzie kredyty spłacać i nic więcej nie będzie 
robić. Jaka jest przyszłość następnych rad Gminy, po co te Rady mają funkcjonować w przyszłości. 
To przyszła Rada ma podnieść podatki o 100%, żeby coś  zrobić w tej gminie Dobrze, że ta nasza 
kadencja już się kończy. Wiele nieprzemyślanych głupot żeśmy zrobili. Przykładem jest Szkoła w 
Zambskach. Do drogi powiatowej Psary-Obryte-Gródek dołożyliśmy 1,5 mln zł, drugie 1,5 mln zł 
powiat, ale powinno być jeszcze ściągnięte co najmniej 9 mln zł, bo taki był plan ,miał być 
zrobiony cały ciąg drogowy. Do ruiny doprowadzamy budżet naszej gminy. Słyszę, że wszystkie 
komisje były za emisją obligacji. Zgłaszam wniosek i proszę o zaniechanie takich działań. 
P.Wójt – na koniec 2004 roku zadłużenie gminy wynosiło 4,6 mln zł, które żeśmy spłacili do 2009 
roku a inwestycje też jakieś realizowaliśmy , pomimo spłacanego kredytu. Tyle  dróg 
pobudowaliśmy, remont szkoły w Obrytem był przeprowadzony i wiele innych inwestycji. Inne 
gminy też biorą kredyty,  tak samo jak nasza gmina. Do RPO wszystkie wnioski, które złożyliśmy,  
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zostały odrzucone. Wszystkie gminy jednakowo składają wnioski na podobne inwestycje. Na 
remont Ośrodka Zdrowia w początkowej wersji nie zakwalifikowaliśmy się a później po 
weryfikacji  przyszło pismo, że prawdopodobnie  otrzymamy dofinansowanie i ten remont 
przeprowadzimy. Staramy się korzystać  z wszystkich dostępnych środków. 
P.Chmiel – Pan Wójt ładnie to wszystko „owinął” . Poprzedni Wójt Mroczkowski pobudował 3 
szkoły, zwodociągował gminę i skanalizował dużą część gminy.Ok. 49% środków własnych było 
wydawane na inwestycje. Dzisiaj mamy ok. 20%, co się stało przez te lata, że tak spadł procent 
wykonania inwestycji w stosunku do budżetu gminy. Jakie będzie  zadłużenie gminy na koniec roku 
, niech mi Pani księgowa wyjaśni. 
P.Abramczyk – w ub. roku wzięliśmy za 3,5 mln zł obligacji i jeśli weźmiemy jeszcze te 1,5 mln zł  
plus 200 tys. zł - kredyty z lat ubiegłych, to zadłużenie wyniesie 5,2 mln zł. 
P.Wójt – może radny Chmiel nam zaproponuje,  skąd pozyskać inne środki. 
P.Chmiel – nie można robić inwestycji tylko za własne środki. 
P.Wójt – jedyna droga , która  została zrealizowana za własne środki - to droga przez Psary Nowiny, 
ale Rada tak zdecydowała, ja byłem temu przeciwny. 
P.Abramczyk – na modernizację hydroforni w Cyganach też bierzemy obligacje, ale dostaniemy 
dofinansowanie, to zadłużenie spadnie. Poza tym chcę zaznaczyć, że uchwalając budżet gminy, 
radni zgodzili się na taki deficyt, który musi być z czegoś pokryty. 
P.Wójt – na modernizację przestrzeni publicznej w Sokołowie też otrzymamy dofinansowanie, więc 
zadłużenie również spadnie. 
P.Chmiel – to jest kredyt zaciągnięty, który musimy spłacić. Gdzie są pieniądze podatników. Kiedyś 
były, teraz ich nie ma . Przez taką politykę gdzieś one poszły. 
P.Wójt – chyba zagranicę ich nie wyprowadziłem. Wcześniej były dofinansowania ze środków 
krajowych, można było więcej ich uzyskać niż obecnie. 
 
P.Abramczyk odczytała uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciw, 2 radnych wstrzymało się od 
głosu.  
 
Uchwała Nr XXXII/203/2010 Rady Gminy Obryte w sprawie emisji obligacji Gminy Obryte oraz 
zasad ich zbywania, nabywania i wykupu została podjęta. 
 
 
Ad.11. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Obryte na rok 2010. 
 
P. Przew. RG – ten temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy. Proszę 
Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie.  
P. Łach – Komisja Oświaty była za przedstawioną uchwałą. 
P. Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem uchwały.  
P. Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tej uchwały. 
P. Książak – Komisja Rewizyjna była za podjęciem uchwały. 
 
P. Abramczyk odczytała uchwałę w w/w sprawie.  
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych, 1 radny był przeciw,  2 radnych wstrzymało  się od 
głosu. 
 
Uchwała Nr XXXII/204/2010 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Obryte na rok 2010 
została podjęta. 
 
Ad.12. Uchylenie Uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej 
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w Obrytem do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 
 
 
P. Przew. RG – ten temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy. Proszę 
Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie.  
P. Łach – Komisja Oświaty była za przedstawioną uchwałą. 
P. Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem uchwały.  
P. Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tej uchwały. 
P. Książak – Komisja Rewizyjna była za podjęciem uchwały. 
 
P. Przew.RG odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Uchwała Nr XXXII/205/2010 w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Obrytem do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych została podjęta. 
 
 
Ad.12a. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 
pod nazwą „Gminny Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Szkół i Przedszkoli w Obrytem” 
 
 
P. Przew. RG – ten temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy. Proszę 
Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie.  
P. Łach – Komisja Oświaty była za przedstawioną uchwałą. 
P. Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem uchwały.  
P. Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tej uchwały. 
P. Książak – Komisja Rewizyjna była za podjęciem uchwały. 
 
P. Przew. odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Uchwała nr XXXII/206/2010 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod 
nazwą „Gminny Zespół Ekonomiczno-Administracyjny Szkół i Przedszkoli w Obrytem” została 
podjeta.  
 
 
Ad.12b. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Obrytem. 
 
P. Przew. RG – ten temat był omawiany na wszystkich komisjach Rady Gminy. Proszę 
Przewodniczących komisji o przedstawienie zajętych stanowisk w tej sprawie.  
P. Łach – Komisja Oświaty była za przedstawioną uchwałą. 
P. Pudlis – Komisja Budżetowo-Gospodarcza była za przyjęciem uchwały.  
P. Jarosik – Komisja ds. Rolnictwa była za przyjęciem tej uchwały. 
P. Książak – Komisja Rewizyjna była za podjęciem uchwały. 
 
P. Przew. odczytał uchwałę w w/w sprawie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
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Uchwała Nr XXXII/207/2010 zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Statutu Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Obrytem została podjęta.  
 
 
 
 
 
Ad.13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
P. Wójt – Panie Oleksa, czy ta droga przez las jest niepotrzebna. Inni radni mają drogi asfaltowe, to 
się wstrzymują od głosowania.  
P. Chmiel  – niech Wójt nie nastawia radnego na radnego. 
P. Przew.RG – to są odpowiedzi, proszę Panu Wójtowi pozwolić mówić. 
P. Mroczkowski J. – czy tylko ten temat był w budżecie poruszany na sesji. Przemyśl człowieku ,co 
ty mówisz. 
P. Wójt – Pani Wyrzykowska czy ta droga do Ulask też jest niepotrzebna. Chodźcie dalej po tym 
błocie. Panie  sołtysie Tocznabieli, panu też droga jest niepotrzebna.  
P. Chmiel – jak Pan może nastawiać radnego na radnego. Czy mi chodziło o drogi. Mi chodziło o 
pieniądze, roztrwaniamy budżet. To jest klęska tej rady, co się działo przez tą kadencję. Wszystko 
jest robione na kredyt i za kredyt. 
P. Wójt – w 2009 i  2010r. zrobiliśmy inwestycji za kwotę 7.700.000 zł 
P. Chmiel – z własnych środków czy z pozyskanych. Proszę odliczyć 5.000.000 zł długu , który 
trzeba spłacić. 
P. Wójt – drogi przez Psary można było nie robić. Dostałem 1.500.000 zł z powiatu na ciąg 
drogowy, na chodniki w Psarach też dostaliśmy środki z powiatu a resztę  trzeba było dołożyć z 
własnych środków. Ale droga jest, z chodnikami, z wjazdami. W Gródku jest zrobiona droga aż pod 
Rząśnik i przez wieś, bo ten asfalt się rozpadał. 
P. Chmiel – nie to że nie róbcie, tylko jak było 3.000.000 zł środków własnych, to 9.000.000 zł 
trzeba było jeszcze pozyskać. Co z tego, że za 7.000.000 zł zrobiliśmy inwestycji, jak jest 5.000.000 
zł kredytu. Z własnej winy straciliśmy 9.000.000 zł dofinansowania. 
P. Wójt – a gdzie nie złożyłem wniosku o dofinansowanie. Proszę mi wskazać, skąd wziąć środki. 
P. Chmiel – sam Pan mówił, że zabrakło kilka punktów, żeby na tą drogę powiatową otrzymać 
środki. Można było dostać jeszcze 9.000.000 zł dodatkowo. 
P. Wójt – proszę mi wskazać, gdzie można było pozyskać jakieś  środki. 
P. Przew. RG-  Panie Wójcie, niech Pan odpowie na interpelacje. 
P. Wójt – 1)dot. interpelacji P. Chmiela – działka Pana brata miała 32 ary i kosztowała 12.000 zł, ale 
były odwołania od ludzi i trzeba było szukać innej działki. Boisko sportowe macie, 100.000 zł na 
nie dostaliście, to czemu dzieci nie mają gdzie grać w piłkę. Przy szkole to można szyby powybijać. 
Dałem człowieka, żeby trawę wykosił, to został odesłany do domu. Tam jest ogrodzone, duże 
boisko, to niech tam grają. 
P. Chmiel – sam nająłem ciągnik, boisko trzeba kosić co 2 tygodnie. Za darmo koszę trawę. Dzieci 
wolą grać na boisku szkolnym, tam czują się bezpieczniej. Piłka wpada do sąsiadów, bo nie ma 
piłkochwytów. 
P. Wójt – 2)dot. interpelacji P. Pudlisa – koła łowieckie przekraczały limity. Ciągle powtarzam, żeby 
zwiększali te limity, bo dzików jest za dużo. Ten problem jest w całym kraju. 
P. Pudlis – trzeba pismo jakieś wysłać o zwiększenie limitu.  
P. Smyk – radny Pudlis niech się martwi  o kanalizację, a nie o dziki.  
P. Chmiel – to co te dzieci mają robić w końcu. 
P. Wójt – grać na boisku gminnym, trawę wykoszę. 
P. Mroczkowski J.– Zanim Wójt coś powie, to niech to przemyśli. Bo jak Wójt nie zna odpowiedzi, 
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to próbuje zaraz wszystkich przekrzyczeć. Cały czas nam tłumaczysz, że Wójt to jest od 
przepustów, przystanków, oczyszczania, a jedźcie gdzieś za środkami do Warszawy. Mówiłem tyle 
razy Panu Przewodniczącemu, żeby powiedział gdzie byliście. Na komisjach i sesjach to tylko 
mówicie, że wniosek złożyliście, on leży, może będzie przyjęty. Ja głosowałem za drogą Psary 
Nowiny , ale jakby poczekał z tą drogą ze 2 lata i zrobił pełną inwestycję, to może chociaż 50% 
środków byśmy pozyskali. Ja jestem za każdą inwestycją, tylko trzeba pozyskiwać pieniądze. A nie 
kredyt na każdą inwestycję brać. 
P. Chmiel – oglądałem w internecie, że pewna gmina robi przetarg na 5 boisk i skocznię. Kiedy u 
nas w gminie  coś takiego będzie. 
P. Wójt – można zrobić z programu „Orlik”. Ale to będzie też  kosztowało.  
 
Ad.14. Wolne wnioski i informacje. 
 
P.Przew.RG udzielił głosu następującym osobom: 
 
P. Oleksa – jednym z punktów programu była droga Psary-Nowiny. To już jest załatwiane 4 lata, a 
teraz nagle wyszło, że bierzemy obligację, żeby tą drogę zrobić. To nie jest całkiem prawda, bo na 
drogę pójdzie maksymalnie 300.000 zł. Radny Chmiel tutaj dużo krzyczysz, bo ta droga Cię nie 
interesuje, ale ta droga jest potrzebna. Wszyscy zaciągają kredyty, bo bez tego nic się nie da zrobić. 
Przykro mi, że na ostatnim etapie wystąpiły takie problemy. Jak rok temu braliśmy 3.000.000 zł 
kredytu, to takich krzyków nie było.  
P. Chmiel – pieniądze są wydane, nie ma środków własnych a teraz trzeba kredyty brać . 
P. Smyk – jeśli chodzi o skocznię, to mam wielką piwnicę, mogę udostępnić.  
P. Pudlis – kredyty nieraz zostają umorzone nawet do 1zł. Przecież to jest państwo i nie może 
zbankrutować. Trzeba brać, ile dają.  
P. Książak-sołtys wsi Sokołowo Parcele – mikrofony by się przydały, bo słabo słychać.  
P. Łach – patrzcie na głosowanie komisji, bo to jest najważniejsze.  
P. Borczyński-sołtys wsi Rozdziały – dziura jest na drodze, jak się jedzie do P. Czyża. 
P. Przygodzki-sołtys wsi Wielgolas – te przystanki w rowie to nadal będą tak stać we Wielgolesiu 
P. Wójt – przystanki będą postawione, pieniądze już wprowadziłem do budżetu.  
P. Kruszewska-sołtys wsi Ciółkowo Małe – trzeba drogę powiatową poprawić. Koło nas to smoła 
się już rozpuszcza.  
P. Lesiński-sołtys wsi Tocznabiel – Czy będzie robione oświetlenie w Tocznabieli. Poza tym krzaki 
trzeba wyciąć przy drodze. 
P. Postek – rozdałem przewodniki Ośrodka Doradztwa Rolniczego, w których jest opisany termin 
siewu poszczególnych roślin i ochrona tych roślin. Niedługo ma też wejść projekt „Młody rolnik”, 
gdzie można otrzymać dodatkową premię. Teraz ta premia na każdego młodego rolnika będzie 
wynosiła 70.000 zł. i obowiązkiem jest przeznaczenie 70% tej kwoty na cele rolnicze. Warunkiem 
wzięcia udziału w projekcie jest skończone 18 lat, posiadanie co najmniej 10,15 ha ziemi i 
wykształcenie rolnicze. Niedługo też ma wejść różnicowanie w kierunku działalności nierolniczej, 
gdzie maksymalna kwota, jaką można uzyskać, to 100.000 zł.  
Następna rzecz to wapnowanie. Najbardziej przydatne wapno to węglanowe i magnezowe, w tej 
chwili tona tego wapna kosztuje 80,20 zł. przy dostawie 28 ton, bo po tyle przeważnie przywożą, 
ten transport będzie kosztował 2.246 zł. Chętnych proszę o zgłaszanie do mnie.  
P. Przew.RG – na 2 miesiące przed upływem kadencji tj.  do 10 września jest obowiązek złożenia 
oświadczeń majątkowych. Druki oświadczeń P.Bala przekazała wszystkim radnym. 
Korzystając z okazji, że wczoraj były imieniny Wójta – składam najlepsze życzenia imieninowe w 
imieniu wszystkich radnych , sołtysów i osób obecnych na posiedzeniu Sesji. 
P.Wójt – bardzo dziękuję za życzenia. 
 
 
 



 12 

Ad. 15. Zakończenie obrad. 
 
Godz. 12.28 – Pan Przewodniczący Rady Gminy – zamykam posiedzenie XXXII Sesji Rady Gminy 
Obryte. 
 
 
 Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
 
Protokolant: 
 
/Zofia Bala/ 
 
 
         Przewodniczący Rady Gminy 
          
                /Sławomir Podpora/ 
 
 
 
 
  


